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BRMG-KSiB-II.0012.6.2016 
 

PROTOKÓŁ NR 32–6/2016 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 30 maja 2016 roku, a rozpoczęło się o godz. 15.30, w sali nr 003 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięć osób (5), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecny: radny Jerzy Milewski. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska  
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 32 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
w roku 2016 dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty budowlane przy zabytku – druk nr 691. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu prawa trwałego 
zarządu – druk nr 682. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w spawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu prawa trwałego 
zarządu – druk nr 683. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat 
dodatkowych i opłat manipulacyjnych – druk nr 681. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska uchylającej uchwałę 
w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za korzystanie z przeprawy 
promowej przez Martwą Wisłę w Wisłoujściu łączącą ulicę Wyzwolenia z 
ulicą Charpentiera w Gdańsku – druk nr 684.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na 
terenie Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za parkowanie pojazdów 
samochodowych w tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat – druk 
nr 685 + Autopoprawka. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym Spółki 
InnoBaltica spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – 
druk nr 688. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu miasta 
Gdańska za I kwartał 2016 roku. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 693.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 694.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

11. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Następnie Przewodniczący poinformował, że do projektów uchwał do druków nr 
691, 693 wpłynęły Autopoprawki, a do druku nr 685 dwie Autopoprawki. Ponadto do 
Komisji został skierowany do zaopiniowania projekt uchwały: 

• w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w 
wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego - 
druk nr 697. 

Radny Piotr Borawski zaproponował, aby był on omawiany w pkt 6A porządku 
posiedzenia. 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 
              
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia ze zmianą. 
Głosowanie:  
4 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia w 
roku 2016 dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku – druk nr 691 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 maja 2016 r. - BRMG-S.0006.139.2016). 
 
Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków przedstawił, w imieniu 
wnioskodawcy, projekt uchwały wraz z Autopoprawką.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 691 wraz z Autopoprawką.  
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Grzegorza Sulikowskiego – Miejskiego 
Konserwatora Zabytków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 691 + 
Autopoprawka. (Opinia nr 32-6/147-28/2016).  
 

PUNKT – 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu prawa trwałego zarządu – 
druk nr 682. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 maja 2016 r. - BRMG-S.0006.130.2016). 
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu przedstawiła, w 
imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Jaka to będzie bonifikata?  
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
99%. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 682.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią  Halinę Płonkę – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Skarbu, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 682. (Opinia nr 
32-6/148-29/2016).  
 

PUNKT – 3 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu prawa trwałego zarządu – 
druk nr 683. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 maja 2016 r. - BRMG-S.0006.131.2016). 
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Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu przedstawiła, w 
imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 683. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią  Halinę Płonkę – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Skarbu, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 683. (Opinia nr 
32-6/149-30/2016).  
 

PUNKT – 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy 
środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i 
opłat manipulacyjnych – druk nr 681. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 maja 2016 r. - BRMG-S.0006.129.2016). 
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej przedstawił projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zadał pytania: 
Dwa pytania. Pierwsze najbardziej kosztochłonne jeżeli chodzi o te 40 mln 
kosztów, które wzrosły od ostatniej podwyżki to jest wzrost ilości wozokilometrów. 
Czy można podać o ile wzrosło wozokilometrów w stosunku do całości?  
 
Pan Sebastian Zomkowski – Zastępca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego 
w Gdańsku 
W całym systemie od 2011 roku czyli uruchomienia linii tramwajowej do Łostowic 
jak i teraz do Piecek Migowa praca przewozowa wzrosła o 800 tys. 
wozokilometrów. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
W sumie mamy w tej chwili ile? 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Zastępca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego 
w Gdańsku 
Teraz mamy łącznie 28 mln 669 tys. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Drugie pytanie, które mi zadał jeden z mieszkańców przy okazji dyskusji nad 
podwyżkami, które się toczą od kilku dni, czy w związku z tym, że przystanek przy 
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dworcu jest bardzo mocno obciążony i pewnie będzie jeszcze mocniej zwłaszcza w 
godzinach szczytu, czy zamierzamy przenieść jakąś cześć kursów na drogę 3-go 
Maja?  
 
Pan Sebastian Zomkowski – Zastępca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego 
w Gdańsku 
My kiedyś już taką operację przeprowadziliśmy. Kiedyś w całości linia 11 
funkcjonowała przez 3-go Maja. Natomiast ona się nie sprawdziła, dlatego, że 
takim naturalnym centrum to jest właśnie Dworzec Główny, bo ten przystanek jest 
najbliżej tego ścisłego centrum. Zresztą tego typu przenoszenia tramwajów w 
historii mieliśmy już dużo w latach 80-tych, 90-tych. One się po prostu nie 
sprawdziły. Zawsze po pewnym czasie wróciliśmy do Dworca Głównego dlatego, że 
ten tramwaj, który jedzie przez 3-go Maja jest później niedopełniony, a te 
tramwaje, które jeżdżą przed Dworcem Głównym są przepełnione, stąd trzeba było 
zawsze te tramwaje przenieść. Dzisiaj mamy kilka kursów linii 2 w szczycie 
porannym, które kursują przez 3-go Maja, żeby dowieść ludzi w rejon urzędów, 
szpitali, Policji, sądu, natomiast w pozostałości dnia 3-go Maja nie ma takiego 
uzasadnienia, przynajmniej jeszcze teraz.   
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Dosyć taką istotną alternatywą w przyszłości też będzie taka obwodnica 
tramwajowa czyli Warszawska – Nowa Bulońska Północna, jeśli chodzi o Górny 
Taras, bo dzisiaj wszyscy musimy przez Dolny Taras przejechać, ale jeżeli zostanie 
ta inwestycja zrealizowana…  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
W szczycie co minutę, dwie jest tramwaj, tak wychodzi z rozkładu. 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Zastępca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego 
w Gdańsku 
Dokładnie. Dlatego też wprowadziliśmy zasadę podwójnego przystanku, tak jak to 
jest w Warszawie, żeby przyspieszyć ten ruch.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Tu się pojawia dużo różnych pomysłów dotyczących kwestii ulgowych czy 
darmowych przejazdów. Czy to też wszystko musi być uzgadniane z 
Metropolitalnym Związkiem? 
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Oczywiście Metropolitalny Związek Komunikacyjny Zatoki Gdańskiej ma za zadanie 
integrację i taryfową, taryfa to też ulgi, więc też jeśli chodzi o ulgi i Gdańsk akurat 
jest tutaj miastem, które ma najwięcej tych ulg i jeśli chodzi o presję to ze strony 
członków MZKZG jest presja na Gdańsk, żeby te ulgi ograniczać, a nie, żeby te ulgi 
poszerzać. Jeżeli się pojawiają nowe wnioski o ulgi my zawsze występujemy do 
MZKZG i otrzymujemy zazwyczaj, że ta rekomendacja jest negatywna.   
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Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 681.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Piotra Grzelaka – Zastępcę Prezydenta ds. 
polityki komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 681. (Opinia nr 32-6/150-31/2016).  
 

PUNKT – 5 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska uchylającej uchwałę w 
sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za korzystanie z przeprawy promowej 
przez Martwą Wisłę w Wisłoujściu łączącą ulicę Charpentiera w Gdańsku  – druk 
nr 684. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 maja 2016 r. - BRMG-S.0006.132.2016). 
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni przedstawił, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Chciałam zapytać co z tymi uwolnionymi środkami? Czy już jest jakiś pomysł?   
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
Na razie pomysłu żadnego nie ma.  
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Pomysłów jest dużo. Wolnych środków jeśli chodzi o bilans nie ma, bo milion 
złotych kosztuje, jeśli patrząc szeroko na korporację jaką jest miasto Gdańsk, sam 
milion złotych to sam ten krótki odcinek tunelowy, który musi obsłużyć 158 i 258. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Ile będzie kosztował ten autobus?  
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Tam jest więcej. 3 mln w sumie, w całości, ale licząc ten odcinek, to sam ten 
odcinek to jest milion złotych w skali roku jeśli chodzi o obsługę komunikacyjną. 
Nie ma zysku, już nie mówiąc o kosztach utrzymania tunelu, które są ok. 2 mln zł. 
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Był szum w kwestii tych przejazdów rowerowych i czy to jest rzeczywiście tak, że 
ci rowerzyści się nie mieszczą? 
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Myśmy robili i wywiad i weryfikowaliśmy tę kwestię. Rzeczywiście była potrzeba jak 
jest ładna pogoda, żeby zwiększyć i zwiększamy częstotliwość kursowania. Na 
pewno po tym sezonie dokonamy ewaluacji i oceny, w jaki sposób funkcjonuje. Być 
może w sezonie zimowym w ogóle trzeba będzie bardzo ograniczyć autobus 258 po 
to, żeby przenieść środki, zintensyfikować na lato. To jest pierwszy sezon. Na 
pewno nie jest tak, że te sytuacje są nagminne jeśli chodzi o to, że te rowery się 
nie mieszczą do autobusu. Pamiętajmy, że teraz jest 258 i on się przeplata ze 158, 
więc jeżeli ktoś nie wsiądzie do 258 to jest szansa, że wsiądzie do 158.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Skoro z nami jest też dyrektor ZDiZ który zarządza tunelem, czy to są częste 
przypadki, że rowerzyści wjeżdżają do tunelu?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
Częste nie są, rzadkie. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Raz na dobę?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
To jest rzadziej. Natomiast kto rozsądny, to jest naprawdę niebezpieczne. Zupełnie 
inaczej powietrze się rozkłada.  
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Jak jedzie ciężarówka, to pod ciężarówkę od razu wciąga.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 684.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Macieja Radowicza – Zastępcę Dyrektora ds. 
Zarządzania w Zarządzie Dróg i Zieleni, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 684. (Opinia nr 32-6/151-32/2016).  
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PUNKT – 6 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za parkowanie pojazdów 
samochodowych w tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat – druk nr 
685 wraz z dwoma Autopoprawkami. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 maja 2016 r. - BRMG-S.0006.133.2016). 
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni przedstawił, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Chciałabym się dowiedzieć jakie jest państwa stanowisko na mój wniosek o 
ustalenie zerowej stawki opłat dla kierowców posiadających legitymacje 
zasłużonego, honorowego dawcy krwi pierwszego stopnia. Jest to niewielka grupa 
ludzi. Oni mają obecnie stawkę zerową na przejazdy komunikacją miejską. Z taką 
prośbą zwrócił się do mnie mieszkaniec i w związku z powyższym zadaję państwu 
to pytanie, czy mogą oni być uwzględnieni i dopisani.  
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Pani radna dokładnie tak jak pani powiedziałem. Mają zerową stawkę jeżeli chodzi 
o komunikację miejską publiczną. Cel strefy płatnego parkowania nie jest taka, 
żeby fiskalizować mieszkańców, czyli opodatkowywać mieszkańców, tylko zasad 
jest taka, żeby oni się przesiedli na komunikację publiczną, stąd priorytet, stąd 
Honorowi Krwiodawcy mają darmowe przejazdy komunikacją publiczną i nasza 
rekomendacja jest negatywna, bo my właśnie wspieramy komunikację publiczną, a 
nie wspieramy wzrostu ruchu tam, gdzie chcemy ten ruch ograniczać, niezależnie 
od tego, czy to jest Honorowy Krwiodawca, czy nie. Chcemy, żeby mieszkaniec 
wybierał komunikację publiczną.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Zwracam się z prośbą o przedstawienie tego stanowiska albo o przesłanie mi drogą 
mailową, albo na piśmie, bo chciałabym przesłać to osobie, która się do mnie 
zwróciła. Dziękuję.     
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Dobrze.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Nie wiem, czy ja dobrze zrozumiałam, jeżeli chodzi o podmioty gospodarcze na 
Starówce czy opłata roczna wynosiłaby 900 zł?  
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Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
Tak. Nie tylko na Starówce. Generalnie w strefie płatnego parkowania.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Teraz jest 500 zł miesięcznie.  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
Tak, teraz jest 500 zł miesięcznie. 6000 zł rocznie. Nie ma takiego zapisu, nie ma 
takiej ulgi, tak bym to nazwał, dla przedsiębiorców, dla osób fizycznych 
prowadzących działalność gospodarczą. Tego w naszej obecnej dzisiaj 
funkcjonującej uchwale nie ma.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Ile mamy wykupionych tych abonamentów za 6000 zł rocznie?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
Niewiele, ale myślę, że kilkadziesiąt jest.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Ja myślę, że nie jest, ale to głównie kupują dostawcy, którzy nie mają innego 
wyjścia. Natomiast same podmioty to jest duży uszczerbek. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Dlatego teraz jest obniżenie.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Wiem. Dobrze, że jest obniżenie. 
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Dobrze i nie dobrze.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Jak będzie mniejszy to będzie większa będzie możliwość, żeby ludzie mimo 
wszystko będą wykupywać te niższe.  
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Powiem o co chodzi. Tu jest zawsze dla nas taki problem prawny, żeby była 
jasność. Uchwała realizuje ustawę, a ustawa mówi o tym, żeby ograniczać ruch i 
chodzi o to, żeby te stawki wbrew pozorom były w miarę możliwości zaporowe, 
żeby ich nikt nie kupował. Takie jest ratio legis ustawy. Oczywiście my tutaj 
idziemy w kierunku, uważamy, że nie można być zbyt radykalnym jeśli chodzi o 
ratio legis tej ustawy. Natomiast też nie możemy schodzić z tymi stawkami w 
nieskończoność, bo chodzi o to, żeby tych samochodów w strefach płatnego 
parkowania było jak najmniej.  
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Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Jak będzie wyglądała kwestia ewentualnych parkometrów na tych dwóch 
obszarach, na których na razie ich nie stawiamy, tzn. w Śródmieściu i w Wiosce 
Rybackiej w Brzeźnie? Jak to będzie proceduralnie wyglądało później? Co uruchomi 
ewentualną ścieżkę doprowadzenia do tego, że…  
 
Pan Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Uchwała Rady Dzielnicy.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Dziękuję bardzo.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Bardzo cieszę się z tego obniżenia tych opłat abonamentowych dla mieszkańców, 
bo w Śródmieściu to na pewno był poważny temat i myślę, że to jest w dobrym 
kierunku, ukłon w stosunku do mieszkańców, natomiast niezmiennie będę pytała o 
to co z parkometrami w miejscu, gdzie mamy tą strefę, którą jeszcze dzisiaj 
powiększamy o Lisią Groblę i okolice ECS-u, bo to nie jest chyba duża sztuka jak się 
przejdzie w okolice ul. Sierocej, Stare Domki, Krosna, tam myślę, że śmieciarka 
nawet nie przejedzie, bo tam jest tak poupychane samochodami różnych ludzi.   
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
Troszeczkę już żeśmy wprowadzili w zeszłym roku.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
To jest przy szkole.  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
Dokładnie. Generalnie plan jest jeśli chodzi o stawianie parkometrów jest 
następujący, idziemy w dwóch etapach. Mniej więcej teraz na jesieni będzie 
pierwszy etap i pierwszy rzut i niewątpliwie te okolice już na pewno, takie jak 
Dyrekcyjna, Lisia Grobla zostaną zaspokojone. Pozostałe rejony to jest ok. kwietnia 
przyszłego roku. To jest kolejne 150-160 parkometrów. Nie pamiętam dokładnie, 
ale ten rząd wielkości i w tym momencie będziemy już właściwie w sytuacji, w 
której te rejony, gdzie mamy uchwałę Rady Miasta o strefach, parkometry zostaną 
wprowadzone.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Pan mówił o Chodowieckiego i Kopernika. Czy to z racji przyległości Akademii 
Medycznej czy to z innych powodów?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
To jest główny powód niestety. Też ulica Smoluchowskiego obserwujemy tam to 
wyjątkowo drastycznie. Jesteśmy gdzieś koło godz. 8. Wyobrażam sobie, że jestem 
pacjentem, przyjeżdżam i nagle wszystkie miejsca są zajęte. Domyślamy się 
oczywiście, są to pracownicy, studenci, tego rodzaju użytkownicy dróg i zwykły 
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pacjent, który przyjeżdża tam w te rejony ma ogromne trudności. Od razu sytuacja 
się poprawiła, przypomnijcie sobie państwo jak jeszcze strefy nie było np. na 
Dębinkach czy na Skłodowskiej – Curie, a w tej chwili jest to sytuacja, można 
powiedzieć, opanowana.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Na terenie GUMED-u jest parking, ale opłata jest 8 zł, ale to jest opłata wynikająca 
z kosztów wybudowania parkingu. Takie po prostu są koszty, co nie zmienia faktu, 
że ulica Smoluchowskiego wózkiem inwalidzkim, bądź wózkiem dziecięcym się po 
prostu nie przejedzie. Nie ma żadnej możliwości. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie 
widzę. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 685 wraz z dwoma Autopoprawkami.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Macieja Radowicza – Zastępcę Dyrektora ds. 
Zarządzania w Zarządzie Dróg i Zieleni, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 
głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 685  wraz z dwoma 
Autopoprawkami. (Opinia nr 32-6/152-33/2016).  
 

PUNKT – 6A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad 
udzielania pomocy w wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw 
Budownictwa Społecznego – druk nr 697. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 maja 2016 r. - BRMG-S.0006.145.2016). 
 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
przedstawił, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 697. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 697. 
(Opinia nr 32-6/153-34/2016).  
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PUNKT – 7 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym Spółki InnoBaltica 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 688. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 maja 2016 r. - BRMG-S.0006.136.2016). 
 
Pani Małgorzata Stasiak – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
przedstawiła, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 688.  

 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Małgorzatę Stasiak – przedstawiciela Wydziału 
Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 688. 
(Opinia nr 32-6/154-35/2016).  
 

PUNKT – 8 
 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu miasta Gdańska 
za I kwartał 2016 roku. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa po I kwartale w budżecie miasta została wygenerowana nadwyżka 
budżetowa w wysokości 199 mln zł. Związane to jest z faktem, ponieważ liczymy 
budżet kwartalnie w wysokości 25%, jest to związane z wyższą realizacją dochodów 
budżetowych o 4,11%, bo ogólne wykonanie dochodów to jest 29,11% i z faktem 
niewykonania wydatków w wysokości 25%, bo są wykonane w wysokości 20,69%. 
Stąd jest ta nadwyżka, czyli wyższe dochody powyżej 25% i niższe wydatki poniżej 
25%. W związku z tym też nadwyżka operacyjna jest wysoka. Od tej nadwyżki 
operacyjnej, przypominam, uzależniona jest możliwość zadłużania się miasta. Ona 
świadczy o kondycji finansowej miasta. Jest to kwota 190,8 mln zł. W dochodach 
ogółem stanowi prawie 27%. Dochody bieżące zostały wykonane w wysokości 
powyżej 30%. Dochody majątkowe w wysokości 20%. Niskie są dochody związane ze 
sprzedażą majątku, ponieważ uzyskaliśmy ze sprzedaży gruntów na planowaną 
kwotę 87 mln zł, niecałe 4 mln zł. W sumie jest to 4,35%. Pozostałe dochody w tym 
podatki, opłaty lokalne w prawidłowej wysokości 28,3%. Również transfery z 
budżetu państwa, czyli podatek CIT i PIT zostały łącznie wykonane w 23,97%. Nie 
ma tutaj pełnego procentu 25, ale porównując poprzednie lata bardzo dobrze 
kształtuje się podatek PIT. Łącznie mniej wykonane są tylko te dwa tytuły o 7,4 
mln zł. Środki z Unii Europejskiej są wykonane w prawie 28%, więc też 
przedstawiają się w wysokości zadowalającej. To tyle o dochodach. Jeżeli będą 
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państwo mieli szczegółowe pytania to odpowiem. Spłaciliśmy w tym okresie długu 
w wysokości 31 mln 428 tys. zł, w tym przede wszystkim wykupiliśmy obligacje 
wyemitowane przez PKO S.A. w wysokości prawie 29 mln zł. Koszty obsługi długu 
wyniosły 6 mln 300 tys. zł. Natomiast wydatki majątkowe zawsze w pierwszym 
kwartale wypadają nieciekawie, ale porównam również, bo mam dane z 12 miast 
Unii Metropolii i jesteśmy wszystkie metropolie jeżeli chodzi o realizację wydatków 
majątkowych są na tym samym poziomie. Pierwszy kwartał to nie jest okres, w 
którym są wydatki na inwestycje w znaczącej kwocie przeznaczane. Zadłużenie 
ogółem wyniosło na koniec I kwartału, skumulowane zadłużenie, prawie 906 mln zł 
i wskaźnik indywidualny obecnie wynosi 4,78 przy możliwym wskaźniku 14,63, 
także bardzo dobra jest kondycja Gmina. Oczywiście nas nie obowiązuje stary 
wskaźnik 60%, ale zawsze ten wskaźnik bierzemy pod uwagę, ponieważ Fitch 
wydając Rating dla miast tym wskaźnikiem nadal się kieruje i to jest taki wskaźnik 
bezpieczny. Mamy 36,26%, czyli daleko nam do 60%.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Chciałem o kwestie makro zapytać, czy sytuacja taka, że ta deflacja dalej istnieje i 
raczej nie zanosi się, że wyjdziemy makro z deflacji i w ogóle kwestia obniżenia 
ratingów w skali kraju czy to się przekłada ewentualnie na naszą sytuację jako 
miasta?    
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Oczywiście wskaźnik inflacji, który, bo teraz obserwujemy, wiemy jaki jest, 
założony jest wskaźnik inflacji na rok 2017 1,7%, czyli przy założeniach 
makroekonomicznych jak najbardziej planowane jest, że z tego dołka jako kraj 
wyjdziemy, natomiast czy np. obniżenie perspektywy dla kraju, bo pan o to pyta, 
czy może powodować, że jak będzie wydawany Rating dla Gdańska czy może mieć 
to wpływ. Do końca nie sądzę, że może to mieć dla Gdańska wpływ, ponieważ 
nasze otoczenie, bo brane jest pod uwagę nasze otoczenie Gdańska, czyli zakłady 
pracy, lokowanie się inwestorów. To jest brane pod uwagę i też brane są pod 
uwagę zagrożenia czy np. gdyby były planowane zwolnienia grupowe, czy też 
przeniesienie siedziby jakiegoś dużego przedsiębiorstwa w inny teren kraju, to 
mogłoby mieć wpływ, natomiast jeżeli stopy procentowe wzrosłyby to też nie 
powinno mieć wpływu dla miasta Gdańska, czyli perspektywa de facto nie powinna 
być obniżona przy stanie finansów jakie mamy teraz. Myślę, że ona będzie też 
utrzymana w roku 2017, natomiast już w roku 2018 zaczniemy się bardzo zadłużać, 
bo jeżeli dostaniemy dofinansowanie na te projekty unijne, na które się 
spodziewamy otrzymać to wówczas będziemy musieli się zadłużać i stąd nasza 
determinacja, żeby jak najwięcej spłacić zobowiązań, wykupić obligacji. Tak 
naprawdę naszym jedynym, że tak powiem, kontrahentem, bankiem, w którym 
będziemy się zadłużać jest Europejski Bank Inwestycyjny. Mamy też pozytywną 
opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej na zaciągnięcie w przyszłości kredytu na 
500 mln zł i w Europejskim Banku Inwestycyjnym. W tej chwili negocjujemy 
warunki. Mam nadzieję, że w czerwcu tą umowę podpiszemy. W perspektywie 
krótkiej nie sądzę, żeby nasza perspektywa jeżeli chodzi o Rating spadła.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Chciałem zapytać o to, czy środki pochodzące z programu 500+, czy my 
otrzymujemy te środki na bieżąco, czy jakoś kredytujemy ten program?  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
My nie kredytujemy. Na każdy miesiąc występujemy z zapotrzebowaniem do 
Wojewody. Składamy zapotrzebowanie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Z płynnością nie ma problemu? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie ma. Nie musimy angażować własnych środków.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Teraz mamy zadłużenie na poziomie 36%. Zakładamy kredyt w 2017 roku? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zakładamy kredyt, ale nie będzie on znaczący. Natomiast już te inwestycje ruszą w 
2017, ale zadłużenie będzie wzrastało znacząco od roku 2018.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Jeszcze spadnie do tego czasu? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, spadnie, ponieważ w tym roku nie zakładamy zaciągania długu. Też będziemy 
tutaj jeszcze mówić m. in. dokapitalizowanie tej spółki. Po prostu dodatkowo 
mamy dywidendę z GPEC-u, także sytuacja miasta dobrze wygląda.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czekamy tylko na otwarcie możliwości.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dokładnie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czy jeszcze ktoś ma pytania? Nie widzę. Przyjmujemy sprawozdanie do 
wiadomości.  
 

PUNKT – 9 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 693 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 maja 2016 r. - BRMG-S.0006.141.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt uchwały 
wraz z Autopoprawką.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. Zapytał: Mam pytanie odnośnie 
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ostatniego pkt dotyczącego Kartuskiej. Potwierdzenia tej dotacji jeszcze nie 
mamy? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie mamy. To jest taka dawna Lista Indykatywna. W tej chwili się to tak nie 
nazywa, ale mniej więcej ma taki charakter. Jest zaakceptowane, ale to jeszcze 
nie oznacza, że na pewno w 100% będzie, ale mamy taką nadzieję. Zresztą 
gdybyśmy tego nie wprowadzili, my musimy się wykazać, że mamy to w WPF-ie 
jako uzupełnienie dodatkowej dokumentacji do tej aplikacji. Na razie mieliśmy 
wkład własny, a teraz zażądano od nas jeszcze pokazania w WPF-ie całej kwoty 
łącznie z dotacją. Czyli wydaje mi się, że powinniśmy te środki, że to jest w 100% 
pewne.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Bardzo dobra wiadomość jeśli te pieniądze wpłyną.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, duża kwota. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 693 + Autopoprawka.  

 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 693 + Autopoprawka. (Opinia nr 32-6/155-36/2016).  

 
PUNKT – 10 

 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 694. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 maja 2016 r. - BRMG-S.0006.142.2016). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Mam pytanie na marginesie. Już skierowałam zapytanie odnośnie tego pikniku.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Odpowiedziałam. 
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Tak, ale chciałam jeszcze dopytać. Tu jest taka kwestia, że odpowiedź dotyczy 
kwoty 236 tys. zł, które zostały zapisane i przeznaczone z Zarządu Dróg i Zieleni. 
Natomiast ta kwota 270 tys. na te upominki to gdzie ona została zapisana?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Też w Zarządzie Dróg i Zieleni. Czyli ta kwota została, ponieważ przetarg został 
ogłoszony na realizację pikniku oraz na zakup tych gadżetów. Łącznie to było 500 
tys. zł, czyli sam piknik kosztował, tak jak przedstawiłam, 236 tys. zł, a pozostała 
kwota dotyczyła zakupu tych gadżetów.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie ukrywam gro mieszkańców jest oburzonych, może dlatego, że zostało to 
nagłośnione medialnie. Nie wiem. Czy wie pani Skarbnik może jaki był najdroższy 
ten upominek? W jakiej kwocie był? Bo 270 tys. to taka niemała kwota na te 
upominki.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest to kwota znacząca. Ja nie mam rozpisanych szczegółowo zakupów tych 
materiałów promocyjnych. Postaram się na jutrzejszą sesję przedstawić.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy wygodniej będzie jak skieruję zapytanie?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Bardzo proszę. To wtedy odpowiem w terminie.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dopytują mieszkańcy.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę wystąpić. Ja nie odpowiadałam na to pytanie, bo pani się pytała o sam 
piknik, a piknik o połowę mniej kosztował. Wszystko poszło z działu 
Zagospodarowanie Odpadami. Cała kwota 500 tys. zł, tylko, że piknik kosztował 
połowę mniej.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Tak, a druga część na upominki dlatego pytam. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W eter poszła kwota 500 tys. zł, bo cały przetarg obejmował te dwa zagadnienia.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Mam pytanie odnośnie Dni Miasta. W sobotę był wyścig o godz. 10. Szkoły, dzieci i 
taki wyścig rodzinny. Rodzice jednej z grup dzieci ze szkoły na Kartuskiej zwróciły 
się z takim zapytaniem, w poczuciu takiej krzywdy, czy też może takiej małej 
niesprawiedliwości. Dzieci zgłaszały się i dostawały numery i w momencie, kiedy 
przyszły na start powinny były te opaski co mają zeskanować, więc zeskanowały. 
Czyli są to dzieci, które biorą udział w wyścigu. Po czym ogłoszono, że w wyniku 
losowania jakieś dwie nagrody zostały przyznane do Decathlonu W jakiejś kwocie, 
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upominki do Decathlonu. Wyczytano nazwiska dzieci, które nie były, czyli się nie 
zeskanowały, czyli nie było ich po prostu. Mam właśnie takie zapytanie i teraz nie 
wiem, czy to do Dyrektora Biura Sportu, bo to on chyba organizował. Taki niesmak.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mógł to MOSiR organizować. Nie wiem nic o tym biegu. Najlepiej zapytanie 
wystosować. Ja to wyjaśnię.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Nie. Ja to sama wytropię. Nie mówię, że jakieś nadużycie powstało. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Biuro Sportu bezpośrednio nie realizuje, raczej to MOSiR robił.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Tylko, że powstała w wyniku jakiś nieścisłości, powstała sytuacja, że nagrodę 
dostały dzieci, … 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Czyli z góry ustalone?  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Nie, nie z góry ustalone. Losowanie było spośród dzieci zgłoszonych.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
To skanowanie czemu miało służyć w takim razie? 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Nagrody dostały dzieci, których akurat nie było i to nie tylko jedna matka, tylko 
kilka matek do mnie się zgłosiło.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Być może wcześniej były przygotowane losy, wrzucone do szklanej kuli, a część 
dzieci może nie przyszła, nie uczestniczyła.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Pewnie były przygotowane, natomiast część dzieci może nie przyszła. Czyli de 
facto spośród zeskanowanych powinno być losowanie. To nie była taka skarga, tylko 
dzieci poczuły się troszeczkę … one się namęczyły, przygotowały, biegały, a 
nagrody … 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nagrody zostały przekazane tym dzieciom, które nie brały udziału, czy one tylko 
zostały wylosowane i nie przekazano im, tylko następnym?   
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Nie wiem, czy przekazane. Odczytano na mecie, że nagrody dostały dzieci, 
wyczytano nazwiska dzieci, których nie było.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Do sprawdzenia. Dzisiaj nie odpowiemy na to pytanie. Do pana dyrektora MOSiR-u.  
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Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 694.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 694.(Opinia nr 32-6/156-37/2016).  

 

PUNKT – 11 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 

• Pismo, Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z 26 
kwietnia, uzyskaliśmy do wiadomości, opiniuje pozytywnie Sprawozdanie 
Prezydenta Miasta z wykonania budżetu miasta Gdańska za 2015 rok wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego i z objaśnieniami. To przyjmujemy 
do wiadomości.  

• Drugie pismo – odpowiedź na wniosek, który państwo przegłosowali ostatnio 
na Komisji pod moją nieobecność, dotyczące poprawy komunikacji na 
osiedlu Zapiecek. Tu jest także informacja: w celu złagodzenia 
występujących warunków komunikacyjnych staraniem ZDiZ w Gdańsku i w 
ramach środków finansowych przeznaczonych na bieżące utrzymanie w 
terminie do 20 maja, czyli już powinno być zrobione, zostanie zniwelowana 
różnica poziomów w nawierzchni jezdni w obrębie włazów studni rewizyjnej. 
Odnosząc się do wniosku o budowę oświetlenia ul. Myśliwskiej na odcinku 
Św. Huberta do Kartuskiej informuję, iż przedmiotowe zadanie zostanie 
uwzględnione w programie potrzeb oświetlenia ulic w Gdańsku. Program jest 
realizowany w zależności od dostępnych środków inwestycyjnych. To także 
przyjmujemy do wiadomości.  

• Sprawa ostatnia to kwestia terminu posiedzenia wyjazdowego Komisji. 
Zaproponowane nam zostały, tak jak pisałem mailowo daty 16 i 22.  

 
Komisja zdecydowała, że posiedzenie wyjazdowe do Łodzi odbędzie się 16 czerwca.   
 
Następnie Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 
 
Koniec -  godz.17:00. 
 

Przewodniczący 
Komisji Strategii i Budżetu RMG 

 
 

Piotr Borawski 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 


